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Zápis ze zasedání Akademického senátu Filozofické fakulty  
Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích č. 02/2025  

ze dne 24. dubna 2025 

 

*JUCBX00PUVN2* 
PID: JUCBX00PUVN2 

Č. j.: JU/2025/010242 

 
 

Přítomní (bez titulů, abecedně): 

Martin Dvořák, Martin Kaplický, Kateřina Kovářová, Teodor Laketić, Marie Račáková, 

Tereza Vozabulová, Vera Kaplická Yakimova 

Nepřítomní (bez titulů, abecedně): Václav Grubhoffer, Hynek Látal (omluveni)  

Hosté (bez titulů, abecedně): Jan Radimský  

 

Zapisovatel: Martin Dvořák  

Ověřovatelé: Petr Kos, Martin Kaplický  

Skrutátoři: František Šulista, Teodor Laketič  

 

Program zasedání: 

1. Zahájení  

2. Projednání akreditačního dotazníku pětiletého SP Učitelství pro střední školy se 

specializacemi 

3. Různé 

4. Závěr 

 

 

Ad 1) 

Předsedkyně Kaplická Yakimova přivítala všechny přítomné a konstatovala, že senát je 

usnášeníschopný. Následně byli jednomyslně schváleni zapisovatel, ověřovatelé a 

skrutátoři. Jednomyslně byl schválen i program zasedání, k jehož obsahu neměl nikdo z 

přítomných připomínek.  
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Ad 2) 

Prorektor Radimský zkraje jednání vysvětlil senátorkám a senátorům genezi 

předložených materiálů. Vycházel zejména ze skutečnosti, že už několik let jsou na 

univerzitě učitelské studijní programy rozdělené mezi tři fakulty, pedagogickou, 

filozofickou a přírodovědeckou. Ministerské požadavky byly jasné teprve v dubnu 2024 

(i proto se část materiálů připravovala poměrně narychlo) a byly flexibilnější, než se 

čekalo. Příprava základních dokumentů na FF JU probíhala v dubnu až červnu 2024, mezi 

zářím a prosincem se čekalo na schválení záměru, další měsíc se čekalo na doprovodné 

dokumenty z PF, a proto se akreditační dotazníky mezi garanty a vyučujícími na FF začaly 

vyplňovat až v únoru.  

 

Předsedkyně AS FF JU zahájila diskuzi. Senátorka Kovářová se zajímala o kreditové 

ohodnocení studovaných předmětů, programy připomínají schéma „hodně předmětů a 

každý za málo kreditů“. Proděkan jí odpověděl, že to víceméně odpovídá dříve 

zmiňovaným rámcovým požadavkům ministerstva. Senátor Dvořák proděkanovi 

poděkoval za poskytnuté informace, které objasnily nutnost vyplňování akreditačních 

dotazníků v tak intenzivním tempu – tyto informace většině zaměstnanců nebyly dříve 

známy, což podle senátora Dvořáka byla škoda, jelikož vyplňování dotazníků v časové 

tísni zaměstnance fakulty částečně paralyzovalo v jejich běžné agendě, aniž by věděli, 

kde se ona časová tíseň vzala a co ji způsobilo. Senátor Kaplický se zeptal, zda také PF 

plánuje přejít na pětiletý učitelský program, proděkan odpověděl, že ano. Proběhla širší 

diskuze o výhodách a nevýhodách pětiletého studijního programu, o nutnosti vhodné 

propagace jeho výhod, o prostupnosti jednotlivých programů atd.  

 

Po ukončení rozpravy senát přešel k hlasování: 

AS FF JU schvaluje akreditační dotazník pětiletého SP Učitelství pro střední školy se 

specializacemi — 9 hlasů pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel. 

 

Ad 3) 

Předsedkyně AS FF JU informovala o oprávněné připomínce vedoucí Studijního oddělení 

dr. Pavly Lencové, která se týká nepřesnosti v zápise z minulého jednání. V zápise je 

uvedeno, že předsedkyně kontaktovala Studijní oddělení a sdělila senátu, že po 

skončení předzápisu není možné předměty zapsat ani odepsat. Dr. Lencová správně 

uvedla, že od/zapisování předmětů je možné v rámci upřesňujícího zápisu (tedy toho, 

který probíhá týden po začátku výuky) a řídí se SZŘ JU, v čl. 21 odst. 8, kde je vymezeno, 
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jaké změny může studující činit. Diskuze, jež proběhla na předchozím zasedání, se však 

týkala možného odzapisování předmětů bez závažného důvodu, tj. na základě osobního 

rozhodnutí studujících, což v současné době předpisy FF JU neumožňují.  

 

Dále předsedkyně upozornila senátory a senátorky na to, že senát bude v dohledné 

době projednávat rozpočet fakulty. Všichni přítomní se shodli, že jedno z témat 

k jednání se jistě bude týkat stipendií pro doktorandy. Ochota navýšit stipendia i 

doktorandům a doktorandkám, kteří/které už na JU studují, dle předsedkyně a jejích 

jednání s rektorem a děkanem existuje. O ničem však zatím není rozhodnuto.  

 

Do bodu Různé už nikdo žádný další podnět neměl. 

 

Ad 4) 

Předsedkyně Kaplická Yakimova poděkovala zúčastněným za účast a zasedání ukončila. 

 

 

V Českých Budějovicích dne 21.02.2025 
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